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Novi Pazar - Republika Turska }e
nastaviti da podr`ava razvoj Novog
Pazara i Sand`aka, kao i da unapre|u-
je tradicionalo dobre odnose sa Srbi-
jom, rekao je tokom prve zvani~ne po-
sete Novom Pazaru, novi ambasador
Turske u Beogradu Tan`u Bilgi~. Bilgi-
~ev doma}in, gradona~elnik Novog
Pazara Nihat Bi{evac sa svojim najbli-
`im saradnicima, upoznao je novog
ambasadora sa ekonomskom i politi~-
kom situacijom u na{em gradu.

„Meni je ~ast da sam doma}in ova-
kvom sastanku i na{im dragim gosti-

ma iz Republike Turske. Njegova ek-
selencija Tan`u Bilgi~ je, mogu slo-
bodno da ka`em, ~ovek koji }e dati
doprinos ja~anju pozicije Sand`aka i
Novog Pazara na mapi povezivanja
Turske i Srbije“, rekao je gradona~el-
nik Nihat Bi{evac, podsetiv{i javnost
da je Turska tokom ranijih godina
kroz konkretnu podr{ku investicijama
u na{em gradu u regionu, zauzela po-
ziciju izuzetno va`nog partnera. Am-
basador Tan`u Bilgi~ je naglasio da
Turska nije odustala od vi{e puta na-
javljenih infrastrukturnih projekata u

ovom kraju. „@elimo da vam pomog-
nemo oko pitanja putne infrastruktu-
re i da, ula`u}i sve na{e napore po~ne-
mo realizaciju jednog od prioriteta za
ovaj kraj, a to je aerodrom „Morava“
u Kraljevu. Ta pri~a nije zaboravljena
i imali smo neke konkretne sastanke,
pa se nadam da }emo u dogledno vre-
me mo}i i pred vas novinare sa infor-
macijama o tome kada i kako planira-
mo da ono {to smo zacrtali ostvari-
mo“, kazao je Bilgi~, koji je, sem No-
vog Pazara posetio i Sjenicu. S. D.
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Beograd, Novi Pazar - Na zvani~nu
odluku vladaju}e Srpske napredne
stranke da podr`i kandidaturu svog li-
dera i premijera Vlade Srbije Aleksan-

dra Vu~i}a za predsednika Republike,
ve} je reagovalo nekoliko bo{nja~kih
stranaka i politi~kih lidera. Rasim Lja-
ji}, potpredsednik Vlade, predsednik

Socijaldemokratske
partije Srbije i osniva~
Sand`a~ke demokrat-
ske partije, odmah je
podr`ao Vu~i}evu
kandidaturu. Sulejman
Ugljanin, predsednik
Stranke demokratske
akcije i Muamer Zu-
korli}, biv{i muftija, a
sada poslanik Bo{nja~-
ke demokratske zajed-
nice Sand`aka se jo{
nisu izjasnili. Njih dvo-
jica i njihove stranke
~ekaju razgovor sa
predsedni~kim kandi-
datima.  S.B. 
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Novi turski ambasador posetio Novi Pazar 

Nismo zaboravili
gradnju puteva 

Koga }e bo{nja~ke stranke i politi~ari 
podr`ati na predsedni~kim izborima u Srbiji 

Rasim za Vu~i}a, Suljo i
muftija jo{ razmi{ljaju 

Mo`da se opet kandiduje: Zukorli}  
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Petnjica - Predsjednik Skup{tine
op{tine Petnjica i funkcioner Bo{nja~-
ke stranke (BS) Adnan Muhovi} saop-
{tio je da }e tu`iti Upravnom sudu
svakoga ko zatra`i odr`avanje sjednice
na kojoj bi se glasalo o njegovoj smje-
ni sa mjesta ~elnika parlamenta, jer je,
kako je saop{tio, inicijativa za njegovu
smjenu pravno neutemeljena. Muho-
vi} je u nedavnom razgovoru za pod-
gori~ki dnevni list Dan rekao da ne}e
sazvati sjednicu na kojoj bi se raspra-
vljalo o njegovoj smjeni, jer ne `eli da
u~estvuje u pravnom nasilju.

Muhovi} je objasnio da je primio
inicijativu za njegovu smjenu koja je
bila poslata po{tom, jer je ̀ elio da bude
dobar doma}in. On je objasnio da to
ne zna~i da je inicijativa u{la u proce-
duru. „Ako inicijatori poku{aju na svo-
ju ruku zakazivanje sjednice, to bi bilo
pravno nasilje i posao za Upravni sud
Crne Gore“, kazao je Muhovi}. On je
rekao da }e sjednicu zakazati samo
ukoliko inicijativa bude pravno uteme-
ljena i pro|e skup{tinsku proceduru.
Muhovi}evu smjenu zatra`ila ve}ina
odbornika u parlamentu Petinjice 15 iz
DPS-a i po dva iz SD-a i SDP-a, koji

Beograd, Novi Pazar -Na zvani~nu
odluku vladaju}e Srpske napredne
stranke da podr`i kandidaturu svog
lidera i premijera Vlade Srbije Alek-
sandra Vu~i}a za predsednika Repu-
blike, ve} je reagovalo nekoliko bo-
{nja~kih stranaka i politi~kih lidera.
Rasim Ljaji}, potpredsednik Vlade,
predsednik  Socijaldemokratske par-
tije Srbije i osniva~ Sand`a~ke demo-
kratske partije, odmah je podr`ao
Vu~i}evu kandidaturu. Sulejman
Ugljanin, predsednik Stranke demo-
kratske akcije i Muamer Zukorli},
biv{i muftija, a sada poslanik Bo-
{nja~ke demokratske zajednice San-
d`aka se jo{ nisu izjasnili. Njih dvoji-

ca i njihove stranke ~ekaju razgovor
sa predsedni~kim kandidatima. 

Ljaji} je, kako se i o~ekivalo, odu-
stao od ranije najavljene kandidature
za predsednika. Na nedavnoj Skup{ti-
ni beogradskog odbora SDPS, Ljaji} je
izjavio da Srbiji treba politi~ka stabil-
nost i predsednik jake politi~ke snage,
koji }e mo}i da sprovodi reforme, ubr-
za proces ulaska u EU i daje podr{ku
vladi da re{ava probleme, a to je Vu~i}.
„Na{ cilj treba da bude pobeda u pr-
vom izbornom krugu“, poru~io je Lja-
ji}. Sigurno je da }e njegov stav po{to-
vati i Sand`a~ka demokratska partija,
koja je deo vladaju}e koalicije. Vu~i}e-
vu kandidaturu su podr`ale jo{ San-

BNV o
medijima

Novi Pazar - Povodom 21. februara,
Me|unarodnog dana maternjeg jezi-
ka, Bo{nja~ko nacionalno vije}e je u
Novom Pazaru organizovalo tribinu „
[ta ka`u vesti? Za{to nema vijesti?“, o
izve{tavanju srbijanskih medija o San-
d`aku i Bo{njacima i informisanju na
bosanskom jeziku u Srbiji. Na tribini
je konstatovan negativan trend u izve-
{tavanju beogradskih medija o San-
d`aku i Bo{njacima te zaklju~eno da je
potrebno promeniti senzacionalisti~-
ki pristup. U pogledu informisanja na
bosanskom jeziku, istaknuta je potre-
ba za uspostavljanjem redakcije na
manjinskim jezicima pri RTS kako bi
se na najadekvatniji na~in ostvario
javni interes u informisanju Bo{njaka
ali i ostalih manjinskih zajednica. Na
tribini su govorili Muhedin Fijuljanin,
potpredsednik BNV resorno zadu`en
za informisanje, Nedim Sejdinovi},
novinar i predsednik Nezavisnog dru-
{tva novinara Vojvodine i Medin Hali-
lovi}, dugogodi{nji dopisnik novinske
agencije Anadolija. S. D. 

Jedan od osnovnih postulata odnosa forme i
sadr`ine umetni~kog dela je da nema forme bez
sadr`aja pa shodno tome ni sadr`aja bez forme.

Forma ima svoje zna~enje i ono je ~ini ~itljivom, {to }e
re}i uspostavlja komunikaciju koju jedno umetni~ko
delo vr{i kroz prostor i vreme. Ali stvari sa zna~enjem
nisu tako jednostavne. Samo znak ima utvr|eno
zna~enje {to se ne mo`e re}i i za simbol koji poseduje
vi{e zna~enja. Dakle, ukoliko jedno umetni~ko delo
uspostavlja toliku zgusnutost svoje forme, da se mo`e
i{~itavati kao znak ili simbol, to jo{ ne zna~i da se
mo`e ~itati samo na jedan na~in. Zna~enja su
mnogostruka pa time i mogu}nost mnogostrukih
tuma~enja. Umetni~ko je ovde, na`alost, samo
uzgredni sadr`aj. Po sredi je ~ista politika koja bi malo
da se sakrije iza umetnosti, ta~nije pesni{tva i
pesnika!?

Ponovljena inicijativa Vlade Crne Gore da 13.
novembar, datum ro|enja crnogorskog vladike Petra
Petrovi}a Njego{a, postane dr`avni praznik, te
reakcije koje su usledile nakon toga i povla~enje ove
inicijative, zaslu`uju izvesnu pa`nju, jer u osnovi po ko
zna koji put dovodi do politizacije lika i dela ovog
pesnika. Ovaj put ~ini se sa posebnim povodom. Taj
povod nemogu}e je sagledati izvan {ireg politi~kog
konteksta u kojem se na{la Crna Gora. Sa jedne strane
to je izra`ena spremnost priklju~enja NATO, a
sa druge strane evidentni ruski uticaj
prisutan u ovoj zemlji preko izvesnih
politi~kih struktura. To nije jedini
kontekst ovog ponovnog
pojavljivanja Njego{a me|u
Crnogorcima. 

Tako se povodom Njego{a digla
pra{ina kad je predsednik skup{tine
op{tine Petnjica Adnan Muhovi}
izjavio da je Njego{ "genocidni pjesnik''i
"najve}i krvnik Bo{njaka i islama'', navode}i
da su ~esto zarobljeni vojnici RS u bosanskom ratu u
,,lijevom |epu imali po jedan mali primjerak Gorskog
vijenca.'' Predsednik Bo{nja~ke stranke Rifat Husovi}
se izvinio gra|anima zbog Muhovi}evih izjava, a
pomenuti se na{ao u proceduri za smenu sa funkcije
lokalnog parlamenta op{tine Petnjica. Ovo je vrlo
zanimljiv sociolo{ki kontekst, ali i apsurd. Kakve veze
imaju gra|ani Crne Gore sa kvalifikacijama dela
jednog pesnika i kakve politi~ari? Odgovor bi iz
pomenutog konteksta bio jednostavan - politi~ke.
Proizilazi da su sa jedne strane gra|ani koji dele
"genocidne poruke-vrednosti'' jednog pesnika, a sa
druge strane usamljeni pojedinac politi~ar, koji
ukazuje na te ~injenice. I zato strada. I za{to bi se opet
jedan drugi politi~ar izvinjavao zbog ovih kvalifikacija
koje su vrednosno-knji`evno-ideolo{ke prirode? A ko
je u svemu ovome pitao gra|ane {ta oni misle? 

O ~emu se ovde radi - kulturi, politici, vrednosnom
tuma~enju jednog knji`evnog dela ili kultu ne~ije
li~nosti i njegovoj zloupotrebi? Reklo bi se da svega
ima, ali politike ponajvi{e, a kad se ona uve`e u kolo
sa svim ovim elementima tad nastaju mnoge
nejasno}e. Me|utim, iako su se politi~ki lomila mnoga
koplja oko Njego{a, pitanja su i dalje ostala otvorena.
Otuda svaki akt ponovne politizacije lika i dela ovog
vladike, dr`avnika i pesnika iznova reaktualizuje ova
pitanja a ~in progla{enja datuma njegovog ro|enja za
dr`avni praznik je politi~ki ~in prvog reda. 

Njego{a svojataju i Srbi i Crnogorci, a koliko je
meni poznato on je sebe smatrao Srbinom pa bi ovaj
~in mogao da se tuma~i i kao crnogorsko
nacionalizovanje Njego{a. Opet, sa druge strane, Srbi
u Crnoj Gori bi mogli ovaj ~in da posmatraju i kao
srbizaciju Crne Gore, ali nisam ba{ siguran da }e tako
to razumeti. [to se Bo{njaka ti~e stvari su mnogo

komplikovanije. Odavno je ve} "Gorski vijenac" bio
okarakterisan kao politi~ka platforma za istrebljenje
muslimana u Crnoj Gori. Ovo bi bilo jedno od
mogu}ih tuma~enja knji`evnog dela. I ono kao
mogu}nost tuma~enja ima puni legitimitet jer slojeve
umetni~kog dela ne ~ine samo estetske vrednosti ve}
i brojne druge koje spadaju u domen umetni~kih:
religijske, moralne, etni~ke...pa se tako provuku i
politi~ke. Ko ovu lekciju nije nau~io iz estetike, neka
pogleda malo Konarda Fidlera pa }e mu sve biti jasno.
Shodno ovome, Bo{njaci bi u ovom ~inu zaista mogli
da stvar tuma~e ne samo eksplicite ve} i u kontekstu
svog istorijskog iskustva koje pamti pogrome i
istrage, {to }e re}i savremenim re~nikom genocid.
Neko }e s razlogom upitati - zna~i li to da umetni~ko
delo ne bi smelo tematski tretirati doga|aje iz istorije,
stvarne ili izmi{ljene i da li umetni~ka istina prirodno

podrazumeva i takav jezik koji mo`e za nekog
biti uvredljiv? To su zanimljiva pitanja i

nije na njih tako jednostavno
odgovoriti jer pitanje umetni~ke
slobode po svoj prilici nije isto {to
pitanje govora mr`nje, ali u jednoj
zaokru`enoj formi umetni~kog dela
ono ostaje realnost po sebi, odvojena

od ove svakodnevne realnosti. Efekat
tih poruka ne treba primati kao

direktan govor ali }e one i te kako imati
udela na ukupno zna~enje jedne umetni~ke

forme. Dakle u pitanju je na~in tuma~enja odnosno
percepcije, a kad su "Gorski vijenac" i Crna Gora u
pitanju, me|uetni~ka sporenja, o~ito se pokazuje,
nisu se ba{ puno pomakla u odnosu na Njego{evo
doba i otud veliko lu~enje uticaja ovog umetni~kog
dela na savremenu stvarnost. Samo u tom kontekstu
je i mogu}e sagledavanje pomenute inicijative za
ustanovljenjem ovog datuma za dr`avni praznik. 

Ali, da li je ovo jedini modus tuma~enja ove
inicijative. Naravno, ne mora da bude. Problemi
proisti~u iz politi~kih kontraverzi koje se ti~u ovog
dr`avnika, duhovnika pesnika i ideologa. A te
kontraverze nisu na fonu da svi subjekti crnogorske
dr`avnosti istim o~ima gledaju na njegov lik i delo.
Ono {to su vrednosti za jedne, nisu vrednosti za
druge. Pitanje zna~aja je druga~ije postavljeno.
Njego{ o~ito jeste veoma zna~ajan pesnik i tu nema
spora. U datim okolnostima, Njego{ bi pre mogao
biti faktor rascepa nego li jedinstva, pa je stoga
bolje njegovo pesni~ko delo ostaviti oblasti
duhovnosti u kojoj svako mo`e slobodno surfovati i
pronalaziti {ta mu je milo. Uostalom i Njego{ je bio
dete svog vremena sa problemima i idejama koje su
tada vladale, a sada je neko drugo doba sa
sopstvenim pitanjima i problemima. Bar bi to tako
trebalo razumeti sem ukoliko se ne razumeva u
potpuno drugom svetlu, da ideje istrage dobijaju na
vrednosti dok se aveti probu|enog islamizma i
terorizma nadvijaju nad mra~nim evropskim
horizontom. A Crna Gora je valjda u Evropi pa bi se
ponovo trebalo podsetiti i Njego{a. No ovo je
opasno gledanje na stvarnost i potpuno pogre{no.
Stoga ne treba ~itati samo "Gorski vijenac" ve} i
"[}epana Malog". 

Autor je akademski slikar i univerzitetski profesor 

LI^NI STAV Pi{e: Mehmed Slezovi}

Njego{ po 
drugi put me|u 
Crnogorcima

Ono {to 
su vrednosti 

za jedne, 
nisu vrednosti 

za druge

Muhovi}: Inicijativa   

Koga }e bo{nja~ke stranke podr`ati na   

Rasim za Vu~i}a,  
jo{ razmi{ljaju

Opozicija mora da ponudi politiku koja bi se 
jasno suprotstavila Vu~i}u: Ugljanin i Jovanovi}
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Republika Turska }e nastaviti da podr-
`ava razvoj Novog Pazara i Sand`aka,
kao i da unapre|uje tradicionalno do-
bre odnose sa Srbijom, rekao je tokom
prve zvani~ne posete Novom Pazaru,
novi ambasador Turske u Beogradu
Tan`u Bilgi~. Njegov doma}in, grado-
na~elnik Novog Pazara Nihat Bi{evac
sa saradnicima, upoznao je novog am-
basadora sa ekonomskom i politi~kom
situacijom u Novom Pazaru.

-Meni je ~ast da sam doma}in ova-
kvom sastanku i na{im dragim gosti-
ma iz Republike Turske. Njegova ekse-
lencija Tan`u Bilgi~ je, mogu slobodno
da ka`em, ~ovek koji }e dati doprinos
ja~anju pozicije Sand`aka i Novog Pa-
zara na mapi povezivanja Turske i Sr-
bije, rekao je gradona~elnik Nihat Bi-
{evac, podsetiv{i javnost da je Turska
tokom ranijih godina kroz konkretnu
podr{ku investicijama u ovom gradu i
regionu, zauzela poziciju izuzetno va-
`nog partnera.

O tome da je Novi Pazar most prija-
teljstva Srbije i Turske ali i ne samo ove
dve zemlje, govorio je i ambasador
Tan`u Bilgi~, naglasiv{i da grad sa ta-
kvim resursima i geografskim polo`a-
jem zaslu`uje podr{ku. Na konkretno
novinarsko pitanje, u ~emu }e se ta po-
dr{ka ogledati, Bilgi~ je rekao da Tur-
ska kada je re~ ovom kraju, u planu
ima nekoliko ekonomski iziuzetno va-
`nih projekata. „@elimo da vam po-
mognemo oko pitanja putne infra-
strukture i da, ula`u}i sve na{e napore
po~nemo realizaciju jednog od priori-
teta za ovaj kraj, a to je aerodrom „Mo-
rava“ u Kraljevu. Ta pri~a nije zabora-

vljena i imali smo neke konkretne sa-
stanke, pa se nadam da }emo u do-
gledno vreme mo}i i pred vas novina-
re sa informacijama o tome kada i ka-
ko planiramo da ono {to smo zacrtali
ostvarimo“, kazao je Bilgi~. On je po-
novio  da zemlja i grad u kojima se ne
ose}a kao stranac, zaslu`uj bolju put-
nu infrastrukturu.

-Put Novi Pazar - Sjenica i Novi Pa-
zar - Tutin je ve} neko vreme aktuelna
tema oko koje smo u neprekidnom
kontakutu sa resornim ministarstvom

Srbije. Vi zaslu`ujete da se to pitanje
re{i, {to je na kraju i interes cele zemlje.
Siguran sam da }emo neke prepreke
na putu unapre|enja infrastrukture
prevazi}i i budite sigurni da je ono o
~emu smo ovde govorili, va`an deo na-
{eg budu}eg delovanja. Svesni smo da

bez dobre putne mre`e nema ekonom-
skog razvoja, a ̀ elimo da vam pomog-
nemo da va{a ekonomija ide napred,
zaklju~io je Bilgi~ u Novom Pazaru.
Prema njegovim re~ima,  postoje teh-
ni~ki problemi u vezi sa tim projekti-
ma, ali je, ka`e, siguran da }e biti pre-
vazi|eni. Kako je rekao, krajem pro{le
godine u Srbiju je tim povodom dola-
zila i jedna turska delegacija, a u planu
je i rad na novim projektima. Ambasa-
dor Bilgi~ je u dru{tvu prvog ~oveka
Novog Pazara obi{ao Turski kulturni

centar „Junus Emre“. Bilgi~ je, pored
ostalog, posetio poslovnicu Halk ban-
ke u Novom Pazaru, Bo{nja~ko nacio-
nalno vije}e, Islamsku zajednicu u Sr-
biji, Dr`avni univerzitet, kao i San-
d`a~ku demokratsku partiju i Stranku
demokratske akcije. S.D. 

Novi turski ambasador posetio Novi Pazar 

Nismo zaboravili
gradnju puteva 

Poseta Sjenici
Turski ambasador Bilgi~ je posetio i Sjenicu, gde je razgovarao sa pred-

sednikom op{tine Hazbom Mujovi}em i predstavnicima lokalne vlasti. Sa
direktorom Turske razvojne agencije, TIKA, za Srbiju Mehmetom Bajrakom,
Bilgi~ je otvorio kuhinju Doma zdravlja. Kako izve{tava Anadolija, TIKA je
sjeni~kom Domu zdravlja kroz nekoliko projekata pomogla sa oko  sedam-
deset hiljada evra. 

-Sre}an sam {to smo otvorili ovu kuhinju za pacijenete, jer je zdravlje
svim ljudima jednako va`no. Verujem da }e ova kuhinja pobolj{ati uslove za
boravak pacijenata, rekao je Bilgi~. Direktor TIKE Mehmet Bajrak rekao je
da }e ova agencija koja Srbiji poma`e ve} sedam godina, nastojati da reali-
zuje jo{ projekata, a da sand`a~ke gradove ne}e zapostaviti. „Drago mi je
{to vidim da je kuhinja Doma zdravlja opremljena i da sve dobro funkcioni-
{te. Nismo se pokajali {to smo ulo`ili u njeno opremanje“, rekao je Bajrak.
Njih dvojica su posetili i skijali{te @ari i Nacionalni biatlon centar. 

Najavljeni novi projekti: Turski
ambasador i zvani~nici Novog Pazara
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  za moju smjenu nelegalna 

smatraju da je on svojim javnim istupi-
ma i izjavama o Njego{u i Crnogorci-
ma doprinio podizanju tenzija, ugro`a-
vanju multietni~nosti i pojavi netrpelji-
vosti. Predsjedni{tvo Bo{nja~ke stran-
ke, kao i predsednik Rafet Husovi} osu-

dili su i ogradili se od Muhovi}evih sta-
vova, koji „ne predstavljaju politiku
Bo{nja~ke stranke“. Vrh BS ipak ne po-
dr`ava Muhovi}evu smjenu i odgovor-
nost za lo{e funkcionisanje vlasti u Pet-
njici prebacuje na DPS. C. D. 

d`a~ka narodna partija Mirsada \er-
leka i Bo{nja~ka narodna stranka Mu-
ja Mukovi}a.  „Za razliku od drugih
kandidata, Vu~i} jedini ima snage i ka-
paciteta da sprovede reforme u Srbiji,
{to je i pokazao vr{e}i funkciju premi-
jera. Obzirom da imamo veliki broj
nagomilanih problema u Sand`aku,
mislim da ne postoji bolji i ozbiljniji
kandidat od njega i zato }e SNP svim
svojim kapacitetom podr`ati Vu~i}a za
predsednika Srbije“, kazao je \erlek
radiju Sto plus. BNS godinama sara|u-
je sa SNS, a Mukovi} je saop{tio da „ia-
ko se ne sla`emo ba{ u svemu i pone-
kad nismo do kraja zadovoljni nivoom
saradnje dve stranke, odlu~ili smo da
podr`imo zapo~ete reforme, stabilnost
zemlje i evropske integracije i naravno
predsednika SNS-a Aleksandra Vu~i-
}a, koji u ovim okolnostima jedini mo-
`e to da obezbedi ubedljivom pobe-
dom na izborima“.

Ugljaninova SDA jo{ ~eka razgovor
sa predsedni~kim kandidatima o prin-
cipima koje je ova stranka usaglasila sa
LDP ^edomira Jovanovi}a. Ugljanin i
Jovanovi} su u sredu ponovo razgova-
rali u Novom Pazaru i ocenili da su
predstoje}i predsedni~ki izbori {ansa
za dalju afirmaciju ideje o modernoj
gra|anskoj Srbiji. Oni su ukazali da
„vlast ne ̀ eli i ne mo`e da uradi poslo-
ve od kojih zavisimo svi“ i istakli da se
„zato umesto problemima vladaju}a
koalicija bavi opozicijom“, saop{teno
je posle sastanka. „Zbog toga opozicija
nema pravo na isto pona{anje, ve}
moramo kandidovati politiku koja bi
u budu}nosti bila konkurentna onome
{to radi Vu~i}“, naveli su Ugljanin i Jo-

vanovi}. Na sastanku je ponovljeno i
da su deset ta~aka utvr|enih na pro-
{lom sastanku polazna osnova za raz-
govor o daljim zajedni~kim aktivnosti-
ma. „To podrazumeva ubrzano pristu-
panje Srbije EU i NATO, demokratiza-
ciju dru{tva i ja~anje institucija, kona~-
no re{avanje statusa Kosova uz podr-
{ku dogovorenim sporazumima iz
Brisela, podr{ku o~uvanju jedinstvene
BiH, kao i re{avanje problema u San-
d`aku“, podse}a se u saop{tenju. SDA
je do sada razgovarala sa Vukom Jere-
mi}em, za koga je Ugljanin rekao da je
„solidan kandidat“. O~ekuje se njihov
sastanak sa Sa{om Jankovi}em, biv{im
ombudsmanom.

U izjavi za Sand`ak Danas predsed-
nik i poslanik u Skup{tini Srbije BDZS
Jahja Fehratovi} je potvrdio da njegova
partija o~ekuje razgovor sa premije-
rom Vu~i}em. „Nakon tih razgovora i
na osnovu Vu~i}evih odgovora zavisi-
}e na{a podr{ka. Bitan nam je dogovor
jer na{e bira~ko telo ne}e dati blanko
podr{ku nikome“, dodaje Fehratovi}.
Ukoliko do dogovora sa Vu~i}em ne
do|e, BDZS }e ponovo kandidovati
biv{eg muftiju Zukorli}a, potvr|uje
Fehratovi}, koji na  pitanje {ta }e tra`i-
ti od Vu~i}a, odgovara da je „rije~ o
principijelnom dogovoru i platformi o
rje{avanju bo{nja~ko-srpskih odnosa,
{to je va`no pogotovo u ovom slo`e-
nom trenutku“. Podse}aju}i da se
BDZS zala`e za srpsko-bo{nja~ko po-
mirenje i su`ivot, Fehratovi} nagla{a-
va da je bitno kakvi }e biti Vu~i}evi od-
govori o re{avanju ekonomsko-socijal-
nih problema u Sand`aku i polo`aju
Bo{njaka. S.Bi{evac

Va`na i BiH 
„Za nas je primarno pitanje polo`aj Bo{njaka u Srbiji, ~iji smo gra|ani. Naj-

bitnije nam je da se pobolj{aju uvjeti i standardi u Sand`aku, ali mi smo dio
bo{nja~kog naroda i ne mo`emo a da ne brinemo i za BiH. Va`no nam je zato
da se prevazi|e kriza u srpsko-bo{nja~kim odnosima“, zaklju~uje Fehratovi}.

 predsedni~kim izborima u Srbiji

Suljo i muftija
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KULTURA

Nova Varo{ - Savr{eni vokali,
{arenolik repertoar, originalni
muzi~ki aran`mani i dobra kore-
ografija obele`ili su koncert naj-
popularnijeg „a kapela“ hora u
zemlji „Viva vox“, odr`anog u su-
botu ve~e u prepunoj sali novova-
ro{kog Doma kulture. Sjajni
„voksovci“„ su izuzetnim peva~-
kim ume}em, ali i sna`nom ener-
gijom i vrcavo{}u , uspeli da na-
ru{e uglavnom kamernu atmos-
feru u doma}em gledali{tu, tako
da je ovog puta i publika zajedno
sa ~etrdesetak izvo|a~a na sceni
zaslu`ila ~istu desetku.

Ve} posle prvih akorda bilo je
o~igledno da }e ovaj muzi~ki do-
ga|aj biti jedan od najkvalitetni-
jih u proteklih par godina. Uzbu-
dljiva muzi~ka {etnja, kroz koju je
Novovaro{ane vodila `ivahna i
simpati~na dirigentkinja Jasmina
Lorin, obuhvatila je {irok spektar
raznolikih stilova i `anrova, od
D`ibonija do Nirvane, preko hi-
tova Kvina, Dipe{ mod, Sie, D`o-
na Lenona, EKV-a, Dina Dvorni-
ka, do ~uvenih rokenrol klasika,
kakav je Fredijeva „Bohemian
Rhapsody“ ili muzi~ka „grmljavi-
na“ Ram{tajnovog „Du hast“. Je-

dan od najupe~atljivijih mome-
nata bilo je izvo|enje numere
„Ameno“ kada je ~itava sala DK
svetlela u mraku budu}i da su se
„voksovci“ na sceni poigravali
minijaturnim lampicama, jedi-

nim izvorom slaba{ne svetlosti, i
time doprineli misti~nosti same
numere. Nakon toga, sve je gr-
melo od aplauza, a sjajna atmos-
fera trajala je gotovo dva sata, na-
kon ~ega je usledio prvi, a potom

i drugi bis. Zavesa je spu{tena uz
izvornu narodnu pesmu „Ajde
Jano“, a publika i izvo|a~i su se
rastali u nadi da }e ovakvih susre-
ta biti i u budu}nosti. 

Hor „Viva vox“ postoji od
maja 2005. ^etiri godine kasnije
u svoje nastupe uvode ritmi~ku
podr{ku bitboksa, okre}u se iz-
vo|enju popularne muzike is-
klju~ivo glasovima, bez instru-
mentalne pratnje i ova kombina-
cija ih ~ini jedinstvenim u zemlji

. [iru popularnost, me|utim, i
pored autenti~nosti i kvaliteta,
sti~u tek u julu 2011. kada je vi-
deo snimak njihovog izvo|enja
pesme „Du hast“ nema~kog ben-
da „Rammstein“ postao velikih
hit na You Tubu. Ubrzo potom
usledila je serija uspe{nih konce-
rata u Sava Centru, kao i turneje
po regionu, kao i Poljskoj, Au-
striji, Belorusiji... Vrhunac njiho-
ve dosada{nje karijere je koncert
u sali Generalne skup{tine Ujedi-

njenih nacija povodom proslave
pravoslavne Nove godine 14. ja-
nuara 2014. Nakon tog nastupa,
preuzimaju odgovornu ulogu
kulturnih ambasadora na{e ze-
mlje u svetu. „Voksovci“ vole da
istaknu da su , osim ovog, imali i
spektakularni koncert u Velikoj
hali naroda u Pekingu, gde su
do`iveli nezapam}ene ovacije, iz-
me|u ostalih, i visokih kineskih
zvani~nika. 

R. Popovi}

Nova Varo{ - Nakon uspe{nih izvo|enja u gradovi-
ma {irom Srbije i regiona, hit pozori{na predstava
„Beton mahala“ i osmoro mladih glumaca iz Novog
Pazara, koji je izvode u re`iji Branislava Trifunovi}a i
Rifata Rifatovi}a, ispra}eni su u nedelju uve~e ovacija-
ma i u prepunom Domu kulture u Novoj Varo-
{i.  Talentovani Pazarci, ~lanovi pozori{ne
trupe „Joj, evo ih ovi“, uspeli su da na
autenti~an na~in, sna`no, ubedlji-
vo i energi~no ispri~aju u svojoj
su{tini ljubavnu pri~u, koja se,
me|utim, prepli}e sa religij-
skim, politi~kim, kulturnim i
drugim drugim dru{tvenim
pitanjima. Komad nosi poruku
ljubavi, prijateljstva i pre svega
po{tovanja razli~itosti, a nastao
je sklapanjem zanimljivih, komi~-
nih, ali i duboko emotivnih mini pri-
~a koje tuma~e D@ana Ljaji}, Ema Mu-
ratovi}, Ajtana Dra`anin, Draga Kosti~, Lej-
la Bu~an, Amar ]orovi}, Nedim Nedimovi} i Petar
Kosti}. Sa puno humora, ali uz dozirani sarkazam i
ironiju, mladi glumci kritikuju gotovo sve negativne
dru{tvene pojave u svom gradu, koji, me|utim, mo-
`e biti i bilo koji drugi. Jer su problemi univerzalni :
siroma{tvo, nezaposlenost, ja~anje nacionalizma i

{ovinizma, politi~ke manipulacije masom, posebno
omladinom, iseljavanje, afirmacija izvitoperenog si-
stema vrednosti, usvajanje „mahalskih“ obrazaca
pona{anja i sli~no. Publika je odli~no razumela va-
paj ovih mladih ljudi koji `ele da `ive u nekom lep-

{em gradu odnosno gradovima i druga~ijim
dru{tvenim okolnostima, te je njihovu

sna`nu poruku, kao i neosporno
veliki gluma~ki talenat nagradila

burnim aplauzima. 
„Beton mahala“ je u No-

vom Pazaru premijerno izve-
dena u januaru pro{le godine
i izazvala je brojne emocije, ali
i ustalasala javnost i naljutila
vlast zbog kritike politi~ara.

Zbog toga je u ovom gradu re-
prizirana samo jednom, nakon

~ega vi{e nije igrana. U me|uvre-
menu su, me|utim, mladi Pazarci

kontraverzni komad izvodili u drugim de-
lovima Srbije, a na Dramskom festivalu u Ko~anima
u Makedoniji su osvojili glavnu nagradu za najbolju
predstavu. Univerzalnost pri~a u „Beton mahali“ ne-
davno je uz salve odu{evljenja „overila“ i publika u Sa-
rajevu. Predstava je u Novoj Varo{i prikazana u okvi-
ru tradicionalne manifestacije „Dani kulture“. R. P. 

Muzi~ka atrakcija i u Novoj Varo{i 

„Viva vox“ odu{evio publiku 

Vrhunskim peva~kim ume}em i raznolikim
muzi~kim `anrovima, od D`ibonija 
do Nirvane, ~etrdesetak izvo|a~a 
na sceni „raspametili“ Novovaro{ane 

Sve pr{talo od energije: 
Sa nastupa „voksovaca“

Predstava „Beton mahala“ u izvo|enju pozori{ne trupe iz Novog Pazara

Poruke ljubavi i prijateljstva 

Komad u 
re`iji Branislava

Trifunovi}a i Rifata
Rifatovi}a u su{tini
ljubavna pri~a koja 
otvara i religijska,
politi~ka i druga

dru{tvena 
pitanja

Nova Varo{ - Pod svodovima
gradske Biblioteke okupilo se
pro{log petka 13 knji`evnih stva-
ralaca iz novovaro{kog kraja. Za-
vi~ajni pisci su brojnim pokloni-
cima pisane re~i predstavili deli}
onoga {to su objavili ili jo{ uvek
~uvaju u rukopisima, ~ekaju}i ne-
ko sre}nije vreme da ugledaju
svetlost dana. 

Biografije autora, njihove lite-
rarne osobenosti, kao i nagrade
osvojene na knji`evnim manife-
stacijama i smotrama, publici je
pribli`io dr Nikola Bjeli}, profesor
francuskog jezika i knji`evnosti.
O svojim nadanjima, ~e`njama,

snovima, tananim treptajima, sli-
kama svakodnevice , pri~ama iz
detinjstva, sa ku}nog ognji{tva,
kazivali su te ve~eri Gordana Bo-
ranija{evi}, Vladimir Dulanovi},
Vladimir Bjelanovi}, Sne`ana
Lap~evi}, Radojica Peri{i~, Sne`a-
na Lap~evi}, Sre}ko Gujani~i},
Ivica Stojanovi}, Muhamed Rov-
~anin, Sne`ana Radovanovi} i
Stefan Tijosavljevi}. Pri~e Rada
Ani~i}a ~itala je njegova sestra
Katarina Ani~i}, dok je narodne
poslovice i izreke sakuplja~a i no-
vinara Dragoljuba Gagri~i}a go-
vorio @arko Topalovi}. Publika je

Novi Pazar - U Multimedijal-
nom centru u Novom Pazaru ne-
davno je otvorena izlo`ba slika
Ibrahima Kurpejovi}a. Ovaj slikar
je ro|en u Ro`ajama, gde je zavr-
{io osnovnu i srednju {kolu. Fa-
kultet likovnih umetnosti zavr{io
je u Sarajevu a master studije sli-
karstva na Internacionalnom
univerzitetu u Novom Pazaru.

Novi Pazar - Na poziv Mileta Tio
klom iz Novog Pazara i ~lana KUD-a
od 40 ~lanova KUD-a „Golija“ iz Nov
pi}e u {vajcarskom gradi}u Gosauu
festacije „Folklor ne poznaje granice
koordinatora KUD-a „Golija“ Goran

„Golija

Izlo`ba slika

Knji`evno 

Zavi~ajn

Vapaj za boljim `ivotom: „Beton mahala“
u novovaro{kom Domu kulture 



ebruar 2017. V

imala priliku i da ~uje rad \or|a
Lukovi}a, nagra|enog na kon-
kursu Radio Beograda. Doga|aj
je upotpunjen muzi~kom prat-
njom Igora Kosti}a. 

A o tome za{to su i kako u Bi-
blioteci „Jovan Tomi}“ do{li na
ideju da se novovaro{ki stvaraoci
nakon du`eg vremena okupe na
jednom mestu govorila je Milana
Jeli}, direktorka.

- Sve ~e{}e ~ujemo lepe vesti o
brojnim knji`evnim nagradama
koje osvajaju na{i pisci {irom Sr-
bije, na razli~itim knji`evnim ma-
nifestacijama, {to ~ini ~ast i ponos
gradu i njegovim ustanovama

kulture, a posebno ljubiteljima
knjige i ~itanja. Zato smo i odlu-
~ili da zamolimo novovaro{ke li-
terate da pod krovom Biblioteke,
u ovom hodniku punom knjiga i
njihovog opojnog mirisa, i li~no
izgovore svoje stihove i pri~e, da
podele sa svima neke svoje male
filmove nastale u trenucima osa-
me i sanjarenja, kazala je Jeli} i is-
takla da stihovi ~esto lep{e zvu~e
„in vivo“ jer se posredstvom gla-
sa i ~ula sluha znaju pretvoriti u
muziku. „Ujedno nam je i ̀ elja da
ovo ne bude usamljen primer .
@elimo jo{ vi{e i ~e{}e da varo{ki

pesnici i pisci obraduju svoje su-
gra|ane pisanjem i nastupima, da
i institucionalna podr{ka njiho-
vom stvaranju bude ~vr{}a i obil-
nija. Oni to svojim talentom, `e-
ljom i velikom ljubavlju prema
pisanju, uvereni smo i zaslu`uju“,
dodala je ona.

U svojoj prigodnoj besedi di-
rektorka mati~ne Biblioteke pod-
setila ja i na , pre svega, izdava~ki
poduhvat od pre nekoliko deceni-
ja, kada je Kulturno-prosvetna
zajednica Nove Varo{i publikova-
la „[umove Zlatara“ - zbirku de-
vet zavi~ajnih pesnika, od kojih
danas ve}ina, na `alost, nije me-

|u `ivima. Nakon toga, `ar lite-
rarnog stvarala{tva, objavljuju}i
svoje pri~e naj~e{}e na stranica-
ma lokalnog lista, odr`avali su
profesori knji`evnosti Milomir
Roljevi}, Petko Gujani~i} i Bori-
voje Jeli}. Do zna~ajnije aktivno-
sti na polju izdava{tva dolazi po-
~etkom ovog veka, a njihovu oko-
snicu ~ine ovda{nje ustanove kul-
ture - Dom kulture koji pokre}e i
knji`evni klub „Danilo Ki{„, a po-
tom i Biblioteka „Jovan Tomi}“,
koja planira da u perspektivi in-
tenzivnije nastavi zapo~etu izda-
va~ku delatnost. R. P. 

Beograd - Pro{log vikenda, 18.
februara navr{ile su se 24 godine
od kako su pripadnici tada{nje
Vojske Jugoslavije (VJ) napali, gra-
natiranjem razru{ili selo Kukurovi-
}i u op{tini Priboj, nastanjeno bo-
{nja~kim stanovni{tvom i ubili tro-
je me{tana, podse}aju Fond za hu-
manitarno pravo i Sand`a~ki od-
bor za za{titu ljudskih prava i slo-
boda. Ove dve nevladine organiza-
cije navode da Srbija ne priznaje
odgovornost za ovaj zlo~in, odbija
da kazni po~inioce i obe{teti poro-
dice ̀ rtava i me{tane Kukurovi}a. 

U saop{tenju objavljenom po-
vodom godi{njice zlo~ina FHP i
Sand`a~ki odbor isti~u da se selo
Kukurovi}i nalazi na trome|i Srbi-
je, Crne Gore i BiH, u kojoj se trajao
rat. „Napadu na selo prethodilo je
stacioniranje pripadnika U`i~kog
korpusa VJ na uzvi{enja koja ga
okru`uju, kao i vi{emese~no mal-
tretiranje, plja~kanje i zastra{ivanje
njegovih stanovnika koje je uzro-
kovalo odlazak velikog broja njih.
Dana 18. februara 1993. godine,
pripadnici VJ izvr{ili su pe{adijski i
minobaca~ki napad na Kukurovi-
}e. Preostali me{tani pobegli su iz
sela, a njihova imovina je uni{tena
i zapaljena. Kada se dva dana ka-
snije njih nekoliko vratilo u selo, za-
teklo je zgari{ta i pobijenu stoku, a
u spaljenim ku}ama le{eve troje
ubijenih staraca - Uzeira Bulutovi-
}a, Mu{ana Husovi}a i Fatime Sa-

ra~. U aprilu iste godine, kada u se-
lu vi{e nije bilo stanovnika, zapalje-
no je jo{ osam ku}a „, pi{e u saop-
{tenju. 

Iako su nadle`ni organi odmah
po ovom doga|aju iza{li na teren
da izvr{e uvi|aj, niko od me{tana
Kukurovi}a nije saslu{an, a za ove
zlo~ine do danas niko nije od-
govarao. FHP je u okto-
bru 2006. godine
podneo krivi~nu
prijavu protiv
NN pripadnika
U ì~kog korpu-
sa VJ, a Okru-
`no javno tu`i-
la{tvo u U`icu je
istragu prosledilo
Tu`ila{tvu za ratne
zlo~ine. Predmet se i da-
nas - deset godina od podno-
{enja krivi~ne prijave - nalazi u fazi
istrage. FHP je 2007. godine u ime
proteranih me{tana pokrenuo i
parni~ni postupak protiv dr`ave
radi naknade materijalne {tete
zbog uni{tenja imovine. Me|upre-
sudom Vi{eg suda u Beogradu iz
2013. godine utvr|ena je odgovor-
nost Srbije za ratni zlo~in u selu
Kukurovi}e, {to je bila prva presu-
da kojom se utvr|uje odgovornost
dr`ave za ratni zlo~in koji su pri-
padnici srpskih snaga po~inili na
teritoriji Sand`aka tokom devede-
setih godina. Ovu presudu je, me-
|utim, ukinuo Apelacioni sud u

Beogradu 2014. godine i predmet
vratio na ponovno su|enje. Vi{i
sud u Beogradu je, nakon ponovlje-
nog postupka, zauzeo potpuno
druga~iji stav nego ranije. U obra-
zlo`enju stoji da je sud poklonio ve-
ru iskazima me{tana, osim u delu
u kome su tvrdili da je Vojska SRJ

uni{tila spornu imovinu, jer
oni „nisu bili nepo-

sredno prisutni pri-
likom uni{tava-

nja predmetne
imovine?. Po-
red toga, sud je
tu`bene zahte-
ve proglasio i

zastarelim. Ovu
presudu je u no-

vembru 2015. po-
tvrdio i Apelacioni sud,

a od tada se predmet nalazi
pred Ustavnim sudom Srbije.

U odvojenom postupku, k}erke
i sin pokojnog Mu{ana Husovi}a
potra`ivali su od dr`ave naknadu
nematerijalne {tete za pretrpljene
du{evne bolove zbog ubistva oca.
Nakon {to su svi njihovi zahtevi od-
bijeni kao zastareli, Ustavni sud je
odbio njihove ustavne `albe i time
potvrdio presude nì ih sudova. Na-
`alost, i Evropski sud za ljudska
prava je odbacio predstavku ~lano-
va porodice Mu{ana Husovi}a u
novembru 2016. godine, zauzev{i
stav da se radi o doga|ajima iz
1993. godine, kada Evropska kon-

vencija o ljudskim pravima nije va-
ìla za Srbiju. 

Nijednom stanovniku Kukuro-
vi}a nije priznat ni status civilne ̀ r-
tve rata. Va`e}i Zakon o pravima
civilnih invalida rata njih, kao i
brojne druge kategorije `rtava, is-
klju~uje iz obima korisnika ina~e
skromne podr{ke koja je Zakonom
predvi|ena. Zakon ne obuhvata
slu~ajeve uni{tenja domova i pro-
terivanja, ali tako|e ne priznaje ni-
jednu ̀ rtvu koja je stradala od pri-
padnika snaga koje dr`ava Srbija
ne smatra neprijateljskim, {to je u
ovom slu~aju VJ. Jedini pozitivni
postupak dr`ave ogledao se u usva-
janju „Programa za povratak izbe-
glih i raseljenih Bo{njaka iz op{tine
Priboj u periodu 1991-1999. godi-
ne“ koji je predvi|ao obnovu uni-
{tenih ku}a i infrastrukture. Me|u-
tim, za ovaj Program su iz bud`eta
odvajana sredstva do 2015. godine.

FHP i Sand`a~ki odbor pozivaju
nadle`ne dr`avne institucije da, ra-
di punog po{tovanja prava svih gra-
|ana Srbije, prekinu sa pasivno{}u
u gonjenju po~inilaca te{kih zlo~ina
iz devedesetih godina iz redova voj-
ske i policije, da odustanu od diskri-
minatorne i pogre{ne primene za-
konskih i procesnih normi na {tetu
`rtava, za {ta Kukurovi}i i danas
slu`e kao eklatantan primer, te da u
punoj meri ispune obaveze preuze-
te Programom za povratak izbeglih
i raseljenih iz op{tine Priboj. S. D. 

Pljevlja - Predstavnici NVO
„Alternativa“ iz Pljevalja, pozvali
su direktora Uprave policije Slav-
ka Stojanovi}a da saop{ti dokle je
stigla istraga u slu~aju rasvjetljava-
nja razbojni{tva, odnosno otkriva-
nja po~inioca koji je prije godinu
dana na njihove prostorije bacio
ru~nu bombu ka{ikaru. Iz te orga-
nizacije sumnjaju da policija zna
ko je po~inilac, ali da to skrivaju.

- Rekao sam i tada, a pona-
vljam i sada da je to bio klasi~an
poku{aj ubistva jer sam desetak
minuta prije bomba{kog napada
napustio prostorije u prizemlju i
stepenicama u unutra{njosti
objekta popeo se na sprat. Taj {to

je bacio bombu mislio je da sam
jo{ uvijek u prostoriji u prizemlju.
Tvrdim da je taj teroristi~ki ~in di-
rektno povezan sa radom i djelo-
vanjem „Alternative“ i da teroristi
imaju za{titu nekoga iz policije jer
sam, zbog u~estalih napada na
prostorije NVO dva puta od poli-
cije tra ìo za{titu ali je oba puta ne-
gativno odgovoreno na moje za-
htjeve, navodi Alija [ljuka, izvr{ni
direktor NVO „Alternativa“. On
isti~e da je poku{aj ubistva bio pe-
ti udar na prostorije „Alternative“,
a jednom je na meti vandala bio je
njegov automobil.

[ljuka napominje da je i pored
toga {to je ombudsman, u avgu-

stu pro{le godine, dao preporuku
Upravi policije da bez odlaganja,
preduzme sve potrebne mjere i
radnje radi otkrivanja osobe ili
osoba odgovornih za podmetanje
i detoniranje eksplozivne napra-
ve nalo`eno i da mu se bez odla-
ganja, dostavi odgovor o zahtjevu
za bezbjednosnu procjenu, jo{
uvijek nije ni{ta ura|eno. [ljuka
isti~e da je Uprava policije bila je
du`na da, u roku od 20 dana, od
dana prijema mi{ljenja i preporu-
ka, Za{titniku ljudskih prava i
sloboda dostavi izvje{taj o predu-
zetim radnjama i mjerama za iz-
vr{enje preporuka. „Umjesto da
dobijem za{titu napadi na mene

u poslednje vrijeme su intenzivi-
rani“, tvrdi [ljuka.

- Koliko pa`nje posve}uju mom
slu~aju najbolje govori podatak da
su poslednje istra`ne aktivnosti na
ovom slu~aju sprovedene u martu
pro{le godine izuzimaju}i listing
telefonskih poziva od osumnji~ene
osobe u maju pro{le godine. In-
spektor koji radi na mom slu~aju
do sada nije uspio da rije{i ni jedan
ovakav ili sli~an slu~aj, pa ~ak ni
bomba{ki napad na tada{njeg na-
~elnika policije u Pljevljima Darka
]orca, ka`e [ljuka. On tvrdi da je
nekome u policiji va`nije da {titi
napada~e nego da rije{i slu~aj.

- Kako druga~ije protuma~iti
~injenicu da inspektor zna kako on
ka`e da su htjeli da me zapla{e a ne
ubiju, a ako to zna, onda zna i ko je
po~inilac, Kako se moglo desiti in-
spektoru da ne tako davno u jed-
nom od pljevaljskih kafi}a zaplije-
ne automatsku pu{ku sa izbrisa-
nim serijskim brojem, sa 23 metka
u okviru i metkom u cijevi pokre-
ne istragu, od osumnji~enih uzme
izjave, ali zbog blokade istraga je
obustavljena ili tapka u mjestu. Pu-
{ka ni posle godinu dana jo{ uvijek
nije vra}ena iz Forenzi~kog centra
u Danilovgradu, opravdano sum-
njamo da izme|u ova dva slu~aja
ima povezanosti i da se me|u nji-
ma nalazi onaj ko je poku{ao da
me ubije, a na koga nije podne{e-
na krivi~na prijava, navodi [ljuka.
On pored policije, kritikuje i rad
tu ìla{tva, koje, kako ka`e, ignori{e
sve njegove zahtjeve. J. Durgut

Godi{njica zlo~ina u Kukurovi}ima, pored Priboja

Po~inioci bez osude, ̀ rtve bez pravde

Kurpejovi} je do sad imao 16 sa-
mostalnih izlo`bi, a ovo mu je
druga po redu samostalna izlo`ba
u Novom Pazaru i vi{e od 100 ko-
lektivnih izlo`bi. ^lan je Udru`e-
nja Sand`a~kih umetnika, tako|e
je i jedan od osniva~a likovnog
kluba Kula u Ro`ajama. Dobitnik
je nekoliko nagrada. „Ono {to bi
za svoje slikarstvo, nerado uvek

slikari govore o svom slikarstvu i
uvek ~ekaju da to kriti~ari i istori-
~ari umetnosti ka`u, rekao bi da
slikarstvo koje meni karakteri{e
nije prijem~ivo, mo`da, za {iri
krug publike, ali jeste za one koji
poznaju slikarstvo. Ono ~emu te-
`im je savremeno i moderno sli-
karstvo“, istakao je akademski sli-
kar Ibrahim Kurpejovi}. S. D. 

osavljevi}a, pore-
a „Homolje“, vi{e
vog Pazara nastu-
u, u okviru mani-
e“. Prema re~ima
na Asovi}a deca iz

Novog Pazara bi}e sme{tena kod drugara iz {vajcar-
skog KUD-a, a poseti}e i Be~. „Predstavi}emo se sa
dve koreografije, vla{kim igrama i igrama podgolij-
skog kraja, a nastupi}e i na{ guslar Ivan Banovi} i
Veljko Petronijevi}, svira~ na svirali“, najavio je Aso-
vi} u izjavi za Regionalnu TV Novi Pazar. S. D.

Alija [ljuka, izvr{ni direktor NVO „Alternativa“, o napadu od pre godinu dana

Ko je htio da me ubije

Po~inilac se ne zna:
„Alternativa“ 
nakon napada 

Kazivali svoje stihove i pri~e:
Iz umetni~kog programa

a“ u [vajcarskoj 

a Ibrahima Kurpejovi}a

ve~e u novovaro{koj Biblioteci 

ni pisci na okupu

Nijednom 
stanovniku

Kukurovi}a nije 
priznat ni status

civilne ̀ rtve 
rata
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Prijepolje - U okviru Programa pod-
sticajnih mera za razvoj poljoprivrede
koji je nedavno usvojilo Op{tinsko ve}e,
za nabavku reproduktivnog materijala u
oblasti ov~arstva u ovoj godini iz bud`e-
ta prijepoljske op{tine bi}e izdvojeno pet
miliona dinara. 

Ovaj projekat bi}e realizovan nabav-
kom dvadesetak mini stada od po deset
priplodnih `enskih jagnjadi koja }e, po
povoljnim finansijskim uslovima, biti
ponu|ena zainteresovanim poljopri-
vrednim gazdinstvima. Reproduktivni
materijal bi}e nabavljen na Pe{teru, a re~
je o „sjeni~koj oplemenjenoj“ rasi koja u
ovda{njim klimatskim uslovima daje
optimalne rezultate. Taj reproduktivni
materijal mora biti umati~en jer je to
uslov da bi se moglo konkurisati za pod-
sticajna sredstva koja daje Ministarstvo
poljoprivrede, a re~ je o 7.000 dinara po
grlu. Svakako je porazna ~injenica da je
od oko 7.000 ovaca, koliko se uzgaja na
podru~ju op{tine Prijepolje, umati~eno
svega 250 grla.

Narednih dana usledi}e pokretanje
tenderske procedure, a ovaj program bi-
}e realizovan najverovatnije u drugoj po-
lovini godine. Sa koliko }e sredstava u
nabavci reproduktivnog materijala u~e-
stvovati poljoprivredna gazdinstva jo{
uvek se ne zna ali ne}e biti ve}i od 50 od-

sto. Iako je rasni sastav sto~nog fonda na
podru~ju na{e op{tine u poslednjih de-
setak godina znatno pobolj{an, u Op{tin-
skom ve}u smatraju da se u ovaj seg-
ment poljoprivredne proizvodnje i dalje
mora investirati jer je re~ o strate{koj gra-
ni ukupnog razvoja ove sredine. I. H. D.

Prijepolje - ^im je malo otkravi-
lo, posle nezabele`enog broja polar-
no ledenih dana u januaru, radnici
JKP „Lim“ mogu se videti ovih dana
kako agilno rade na zameni dotraja-
lih korpi za sme}e koje su postavlje-
ne na stubove du` ulica u centru
grada pre nekoliko godina. Naba-
vljeno je 45 takvih korpi, koje su se
pokazale veoma funkcionalnim, a u
isto vreme, kupljeno je i devet novih
kontejnera koji }e biti postavljeni
umesto onih koji su u neprihvatlji-
vo lo{em stanju. 

Sredstva, od oko pola miliona di-
nara, uz skromno sopstveno u~e{}e,
obezbe|ena su krajem pro{le godi-
ne iz op{tinskog Fonda za za{titu
`ivotne sredine. Kako nagla{ava v.
d. direktora JKP „Lim“ Enis Memi-
{ahovi}, ostvareni su veoma uspe-
{ni kontakti sa beogradskim „Zele-
nilom“, tako da je potpisan ugovor
o donaciji, {to je omogu}ilo da se
preuzme od ovog javnog preduze}a
multifunkcionalno vozilo sa priko-
licom koje je namenjeno za ~i{}enje
snega, ali i ko{enje.

- Vozilo smo dobili potpuno bes-

platno, a staro je „samo“ deset go-
dina. Ka`em „samo“ jer u pore|e-
nju sa na{om kompletnom mehani-
zacijom sa kojom raspola`emo i vo-
znim parkom, ovo je skoro tri puta
„mla|e“. Pored toga, dogovorili

smo se da iz Beograda stigne nama
neophodna dizalica sa korpom ko-

ja }e slu`iti za odr`avanje javne ra-
svete. Godinama JKP „Lim“ ima

problem, jer da bi se zamenile sve-
tiljke uli~ne rasvete, bilo je potreb-
no pozajmiti ovu specijalizovanu
dizalicu, pa se de{avalo da se mese-
cima ~eka da se zamene pregorele
sijalice u pojedinim delovima op{ti-
ne jer nije bilo isplativo da se ono
pozajmljuje samo za zamenu neko-
liko sijalica i zbog jedne intervenci-
je. Tako se ~ekalo da se steknu uslo-
vi za vi{e intervencija, pa da se di-
zalica anga`uje, {to je naravno zah-
tevalo i sredstva ali i stvaralo neza-
dovoljstvo gra|ana koji su zvali i
tra`ili da se re{i pitanje uli~ne ra-
svete u njihovom naselju ili ulici,
ka`e Memi{ahovi}.

Dizalica sa korpom za rasvetu,
koja je, tako|e, dobijena besplatno,
kao donacija, trebalo bi da ovih da-
na postane deo voznog parka JKP
„Lim“ i zavidno }e uticati na njego-
vo „podmla|ivanje“ i smanjenje
proseka godina koji iznosi skoro tri
decenije. I. H. D.

JKP „Lim“ iz Prijepolja posle ledenih dana

Veliko spremanje i pre prole}a
Pomo} beogradskih
kolega: JKP „Lim“ 

Pe{terske ovce za razvoj
sto~arstva u Prijepolju 

Skup u organizaciji TSC „Zlatar“

„Siva zona“ problem i u turizmu
Nova Varo{ - Aktuelni problemi sa

kojima se suo~avaju vlasnici objekata
doma}e radinosti i oni koji se na pod-
ru~ju novovaro{ke op{tine bave seo-
skim turizmom, njihova saradnja sa
lokalnom turisti~kom organizacijom i
specijalnim rezervatom, mogu}nosti
zajedni~ke promocije, zakonski okvi-
ri u ovoj oblasti, samo su neke od tema
o kojima se razgovaralo na nedavno
odr`anom sastanku u hotelu „Panora-
ma“ u organizaciji TSC „Zlatar“. 

Skupu je prisustvovalo dvadese-
tak privatnih turisti~kih radnika,
uglavnom vlasnika pansiona i kona-
~i{ta na Zlataru, predstavnici Turi-
sti~ke inspekcije sa sedi{tem u Kralje-
vu, kao i ovda{njeg Turisti~ko-sport-
skog centra i Specijalnog rezervata

„Uvac“. Vlasnici koji su registrovani
u oblasti seoskog turizma naj~e{}e su
iznosili nedoumice i dileme vezane za
kategorizaciju sme{taja, zakonsku re-
gulativu oko prijave gostiju, naplate
boravi{ne takse, popunjavanju oba-
veznih evidencionih knjiga, usluga
sme{taja i ishrane i sli~no. Glavna pri-
medba bila je njihova borba sa nelo-
jalnom konkurencijom. 

- Nelegalno poslovanje jeste jedan
od najve}ih problema. Vlasnici koji
su svoje poslovanje uveli u regularne
tokove „pod lupom“ su inspekcijskih
organa jer su prosto vidljivi, ali in-
spektori imaju ovla{}enja da kontro-
li{u i one koji rade u „sivoj“zoni. Po-
trebna nam je prijava, koja mo`e bi-
ti i anonimna, kao i ~vr{}a saradnja

sa vama koji ste se opredelili da radi-
te zakonito i time popunite svoje
ku}ne bud`ete, ali i zna~ajno dopri-
nosite razvoju turizma na {irem pla-
nu - istakla je Valentina Stefanovi},
na~elnica inspekcijske slu`be za ovaj
deo Srbije. Ona je upozorila doma}i-
ne da strogo vode ra~una o tome da
svaki gost mora biti prijavljen kod
TSC-a ili nekog drugog ovla{}enog
pravnog subjekta, kao i upisan u evi-
dencionu knjigu, sa terminima dola-
zaka i odlazaka. Direktorka TSC
„Zlatar“ Rosa Jakovljevi}, koja je ini-
cirala odr`avanje skupa, kazala je da
}e afirmacija seoskog turizma u zla-
tarskom kraju biti jedan od priorite-
ta jer su potencijali u ovoj grani
ogromni. R. P. 

SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

Plamenja~a crnog luka
Plamenja~a crnog luka je jedna od naj{tetnijih bolesti u usevima crnog

luka kod nas, koju izaziva parazit Peronospora destructor. Ova bolest do-
vodi do direktnih {teta na polju jer tokom vegetacije uni{tava lisnu masu,
~ime direktno smanjuje prinos, zatim prouzrokuje trule` glavica pre va-
|enja i za vreme skladi{tenja. Razlikuju se dve vrste simptoma ove bole-
sti - sistemi~ni i lokalni. Sistemi~ni se javljaju na biljkama koje se razvi-
jaju iz zara`enih glavica, takve biljke su zakr`ljale, savijene na dole i ima-
ju svetlo li{}e. Simptomi sekundarnih zaraza su blede izdu`ene pege u ko-
jima se mo`e primetiti sivoljubi~asta boja. U uslovima povoljnim za raz-
voj bolesti (velika vla`nost i temperature od 6-27°C) bolest se brzo {iri na
celu povr{inu listova a potom i na glavice. Tako zara`ene glavice naj~e-
{}e zahvata trule`.

Tokom zime parazit se odr`ava u vidu micelija i oospora. Micelija se
nalazi u obolelom arpad`iku i lukovicama-izvodnicama za seme. Oospo-
re su prisutne u zemlji{tu na kome je gajen crni luk. Semenom se parazit
ne prenosi. Rano u prole}e u usevu se mogu uo~iti pojedina~ne biljke ko-
je imaju bledu boju li{}a i zaostaju u porastu. U uslovima pove}ane vla-
`nosti i toplote na li{}u ovih biljaka uo~ava se prljavo siva prevlaka koju
sa~injavaju konidiofore i konidije parazita. Sporulacija je mogu}a samo
kada je visoka vla`nost vazduha (preko 90 odsto) i to u ranim jutarnjim
~asovima. Konidije klijaju pri temperaturi od 3-27°C (optimum 11°C).
Obrazovane konidije se rasejavaju vetrom. One klijaju u za~etak micelije
i direktnim probijanjem kuktikule ostvaruju zaraze. Tokom vegetacije
obrazuje se vi{e generacija parazita.

Na mestima infekcije lisno tkivo nekrotira usled ~ega se pojavljuju kra-
}e ili du`e pege, koje se {ire do vrha li{}a. Obolelo li{}e gubi turgor i po-
~inje da vene, a kasnije se su{i. Micelija iz obolelog li{}a prelazi u lukovi-
ce i na unutra{njim ljuspama pojavljuju se zagasite pege, a de{ava se da ~i-
tava lukovica istrune (sistemi~na zaraza). 

Preventivne mere u suzbijanju ove bolesti luka odnose se na ~upanje i
uni{tavanje zara`enih biljaka, po{tovanje plodoreda i upotrebi zdravog
arpad`ika, kori{}enju otpornih sorti . Luk treba saditi ili sejati na oced-
nim parcelama sa optimalnim brojem biljaka, jer je pregust usev vi{e
podlo`an napadu plamenja~e. Preporuka je da se luk ne sadi ( seje ) u bli-
zini parcela, gde je i prethodne godine gajen .

Za suzbijanje plamenja~e luka preporu~ujemo kori{tenje fungicida .
Ina~e preventivna prskanja luka u toku vegetacije daju dobre rezultate u
suzbijanju parazita Peronospora destructor. Za ova prskanja se mogu ko-
ristiti preparati na bazi aktivnih materija: hlorotalonil, metalaksil, man-
kozeb, propineb, fosetil-aluminijum, ciram; Cu iz bakar sulfata, Cu iz ba-
kar oksida, Cu iz bakar hidroksida itd. S obzirom da se na li{}u luka na-
lazi vo{tana prevlaka i da je takve gra|e da se na njemu te{ko zadr`ava
kap vode, rastvorima preparata treba dodati neko sredstvo koje }e sma-
njiti povr{inski napon kapi (okva{iva~). U tu svrhu se mogu koristiti
okva{iva~i na bazi: alkilaril poliglikol-etera ili oktifenoletoksilata.

Dipl. in`. polj. Svetlana [u}evi}, savetodavac PSSS Novi Pazar

Poljoprivreda u fokusu prijepoljske vlasti

Iz bud`eta za razvoj ov~arstva 



Novi Pazar - Ko }e na kraju fudbal-
ske utakmice pobediti o tome ne od-
lu~uju tradicija i statistika. Konsulto-
vanje ovih ,,dama“, vernih pratilaca
ve}ine me~eva u njihovoj najavi je po-
java bez koje se u savremenom fudba-
lu prosto ne mo`e. Ako ni zbog ~ega
drugog prisutne su podse}anja radi,
one na ~ijoj su strani dodatno stimuli-
{u, u ovim drugim probude inat. Kad
su tradicija i statistika uz jedan klub,
a protiv drugog onda i oni opijeni op-
timizmom retko ovom potonjem da-
ju mnogo izgleda na uspeh. Iako ot-
krivaju sve i ne pokazuju ni{ta, opet
im se veruje, ~esto i vi{e od potreb-
nog. Kako tradicija, po {ablonu, po-
stoji da bi se ru{ila, kad se to dogodi
onda je to udarna vest sa tog me~a.
Postoje i periodi u godini, koje kao da
su regulisale neke vi{e sile, u kojima
pojedini klubovi tradicionalno lo{e
statisti~ki stoje, suprotno njihovom
potencijalu i kvalitetu.

Tradicija i statistika u {est superli-
ga{kih sezona su „neprijatelji“ Novog
Pazara na po~etku prole}nog dela
{ampionata. Za plavo-bele bi iz tog
razloga idealno bilo kada bi mogli da se
pozovu na neki podzakonski fudbalski
akt i utakmice prvog i drugog prole}-
nog kola premeste u ~etvrto, peto ili os-
mo kolo nastavka {ampionata (po bro-

ju osvojenih bodova to su najuspe{nija
prole}na kola za Novi Pazar). Ne po-
stoji novopazarska superliga{ka gene-
racija koja se radovala u 1. kolu nastav-
ka lige. Od maksimalnih 18 bodova iz
{est utakmica osvojena su svega tri. Na
ovako negativan bilans u najve}oj me-
ri uticala su imena protivnika i ni{ta
manje mesta u kojima se igralo. U dva

slu~aja Pazar je bio doma}in, a u ~etiri
gost, a i u ta dva duele ne bi moglo da
se ka`e da je doma}instvo bila bogzna
kakva prednost, jer je rival oba puta
bio Partizan. Me|utim, ba{ u dva me-

~a sa vi{estrukim {ampionom osvoje-
no je vi{e od pedeset odsto bodova u
tom kolu (dva), plus jedan donet iz Ni-
{a ( trener Slavenko Kuzeljevi}). Rad,
naj~e{}i rival Pazara u prva dva prole}-
na kola (~etiri me~a), u oba duela pr-
vog kola pobedio je identi~nim rezul-
tatom (1:0). Posle subotnjeg poraza od
Crvene zvezde u prvom prole}nom ko-

lu teku}eg prvenstva ostala je i sasvim
pristojna gol razlika (1:5). Jedini gol, za
{est godina u Superligi, u startnom
prole}nom kolu Novi Pazar je postigao
pre pet sezona u svevremenskom me-
~u sa Partizanom, preko Admira Ra-
{~i}a (3. mart 2012).

Ni drugo prole}no kolo nije donelo
mnogo vi{e radosti Pazarcima. Jedna
pobeda, dva nere{ena ishoda i dva po-
raza iz pet utakmica, to je bilans za ni-
jansu pozitivniji od onog koji je postig-
nut u prvom kolu. Jedina tri boda sti-
gla su iz me~a sa Radni~kim iz Kragu-
jevca 1:0 (2. mart 2013) na Gradskom
stadionu. Strelac jedinog gola u jedinoj

pobedi Novopazaraca u ta dva gola bio
je Rado{ Bulatovi} u 2. minutu. U oba
remija, na gostovanju Radu i protiv
Borca u Novom Pazaru nije bilo golo-
va, a bodovi su izgubljeni, od koga dru-
gog do, od Rada na Banjici (0:1) i ^u-
kari~kog u Pazaru (1:2). Od mogu}ih
15 osvojeno je pet bodova, {to zna~i da
je Novi Pazar na 11 utakmica prvog i
drugog kola drugog dela prvenstava
Super lige pazario osam bodova ili ma-
nje od jednog po utakmici (0,72).

Uvo|enjem u pro{lom {ampiona-

tu plej-ofa i plej-auta utakmice dru-
gog kola vi{e nisu opu{taju}e. Ranije
se smatralo da padaju rano, pa kako
posle njih ostaje dosta vremena da se
propu{teno nadoknadi nisu nosile to-

liko napetosti, sve suprotno onome
{to je danas. Novi model takmi~enja
ne ostavlja mnogo vremena i prostora
za ispravke propu{tenih prilika. Situ-
acija u kojoj je Novi Pazar nala`e pla-
vo-belima da do kraja liga{kog dela
kao doma}in samo pobe|uju, a da sa
gostovanja donosi {to je mogu}e vi{e
bodova. 

Ko povr{no prati elitnu fudbalsku
ligu Srbije, a nije upoznat sa tradicijom
i statistikom, re}i }e, evo najzad u 2.
kolu protivnika po meri. Za takve je

sutra{nji rival Novog Paza-
ra, Metalac iz Gornjeg Mi-
lanovca „zicer“ i ni{ta dru-
go. Istina je da je sastav iz
Gornjeg Milanovca sve
drugo samo ne „sigurica“.
Otkako je Novi Pazar u Su-
perligi sastao se sa 23 kluba
i ako ne ra~unamo Ba~ku, s
kojom su Pazarci snage od-

merili samo jedanput, jesenas na
Gradskom stadionu (1:1), znate li ime
kluba kojeg nikad u zvani~nom me~u
nisu pobedili? Verovali ili ne, to nisu
Crvena zvezda, Partizan, Vojvodina,

ni{ki Radni~ki, ne - Novi Pazar je bez
pobede u Super ligi samo u duelima sa
sutra{njim rivalom na Gradskom sta-
dionu - Metalcem iz Gornjeg Milanov-
ca. Nije Pazar pobedio Metalac ni on-
da kada je ovaj klub bio najslabiji, u se-
zoni 2011/12. posle koje su se preselili
u ni`i rang u kojem su bitisali pune tri
sezone. U dosada{njih {est me|usob-
nih duela, ~etiri su zavr{ena nere{eno,
dvaput je slavio Metalac, uz gol razliku
11:8 u korist kluba iz Gornjeg Mila-
novca.

petak, 24. februar 2017. VII

POMEREN FINALNI 
TURNIR U ODBOJCI 

Novi Pazar - Finalni turnir Kupa Sr-
bije za odbojka{e pomeren je za 14 dana
i bi}e odr`an 11. i 12. marta u Novom
Pazaru, saop{tio je Odbojka{ki savez Sr-
bije. Zavr{nica tog takmi~enja prethod-
no je najavljena za 25. i 26. februar, a do
promene je do{lo zbog nemogu}nosti
RTS da usled tehni~kih priprema za
Evropsko dvoransko prvenstvo u atletici,
od 3. do 5. marta u Beogradu, u tom ter-
minu direktno prenosi me~eve iz novo-
pazarske dvorane Pendik. Odbojka{ki
savez Srbije na svom sajtu navodi da }e
11. marta od 18.00 u prvom polufinalu
igrati Novi Pazar i Crvena zvezda (RTS 2),
dok }e od 20.30 snage odmeriti Kosov-
ska Mitrovica i Vojvodina. Finale je zaka-
zano za 12. mart od 18.00 (RTS 2).

^VRSTO DRUGO MESTO 
Novi Pazar - Pobedom u 16. kolu

Superlige u Ljigu nad Spartakom, Novi
Pazar se dva kola pre kraja liga{kog tak-
mi~enja ~vrsto pozicionirao na drugo
mesto prvenstvene tabele. Spartak -

Novi Pazar 1:3 (15:25, 25:22, 22:25,
23:25).

NERE[ENO U PENDIKU
Novi Pazar - Utakmicama 12. kola

nastavljen je {ampionat Srbije u futsalu,
u Pendiku, Novi Pazar - Metalac 2:2
(1:0). Novi Pazar je do{ao do vo|stva u
19. sekundi, golom Jovana Cvetanovi}, u
poslednjem, 40. minutu preokret i pred-
nost timu iz Gornjeg Milanovca doneli su
Sredojevi} i Milankovi}, da bi i bukvalno
u poslednjoj sekundi bod Novopazarci-
ma stigao posle sjajnog {uta Sadovi}.

„SRBIJA OPEN“ 
Novi Pazar - Sedam dana pre po-

~etka Prvenstva Evrope u dvorani (Kom-
bank arena - Beograd) na Banjici je odr-
`an 2. ,,Srbija open“. Amela Terzi} pobe-
dila je na 800 metara sa odli~nim vre-
menom 2:05,83, pobedio je i Elzan Bibi}
na 3000 metara (8:15,90), dok je Asmir
Kola{inac do prvog mesta u bacanju ku-
gle do{ao rezultatom koji je za samo ~e-
tiri centimetra slabiji od njegovog li~nog
rekorda (20,87). 
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Prvoslav Le{evi}

U 2. kolu Superlige sutra na Gradskom stadionu gostuje tim iz Gornjeg Milanovca (14:00)

Pazar bez pobede protiv Metalca

Novi Pazar - Bane 4:0
U utorak su Novopazarci odigrali poslednju kontrolnu utakmicu pred me~ sa

Metalcem u kojoj su za rivala imali sastav Bana iz Ra{ke. Na terenu SC ,,[ute-
novac“ pojavili su se uglavnom igra~i koji su u Novi Pazar stigli po zavr{etku ul-
cinjskih priprema i oni koji nisu bili u sastavu za me~ sa Crvenom zvezdom. Pe-
ti tim zonske lige ,,Morava“ uspe{no je parirao samo u prvom poluvremenu,
Novi Pazar - Bane 4:0 (Muslimovi} u 52, Bihorac u 66, Ensar Brun~evi} u 81. i Ka-
~ar u 89. minutu).

Metalac sa ~etiri ex Pazarca
Metalac u Novi Pazar dolazi sa sastavom u kojem igraju trojica biv{ih fudbale-

ra Novog Pazara - Milo{ Miji}, Vladimir Ota{evi} i Petar Pavlovi} i jednim koji je go-
dinu dana nastupao za omladinski tim Novog Pazara - Dejan Koraksi}.

Me|usobne utakmice
u Superligi 
5.11.2011. Metalac - NOVI PAZAR 1:1 
25.04. 2012. NOVI PAZAR - Metalac 1:1
12.08. 2015. NOVI PAZAR - Metalac 2:2
4.12. 2015. Metalac - NOVI PAZAR 3:2
21.05. 2015. Metalac - NOVI PAZAR 4:2
10.09. 2016. Metalac - NOVI PAZAR 0:0
25.02. 2017. NOVI PAZAR - Metalac 

Rezultati Novog Pazara u
1. prole}nom kolu 
3.03. 2012. NOVI PAZAR - Partizan 1:1
27.02. 2013. Radni~ki Ni{ - NOVI PAZAR 0:0
22.02. 2014. NOVI PAZAR - Partizan 0:0
21.02. 2015. Rad - NOVI PAZAR 1:0
20.02. 2016. Rad - NOVI PAZAR 1:0
18.02. 2017. Crvena zvezda - NOVI PAZAR 2:0

Rezultati u drugom kolu 
10.03. 2012. Rad - NOVI PAZAR 0:0
2.03. 2013. NOVI PAZAR - Radni~ki Kg 1:0
1.03. 2014. Rad - NOVI PAZAR 1:0
28.02. 2015. NOVI PAZAR - ^ukari~ki 1:2 
27.02. 2016. NOVI PAZAR - Borac 0:0

Kontrolna utakmica sa ekipom Bane
iz Ra{ke: Mutavd`i} i Brun~evi}

Poslednja poja~anja: Ignjatovi},
Savi}, Babi}, Budakovi} i Krsti}
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Prvi sun~ani dani u okolini Pljevalja gra|ane 
naveli da ~iste livade, ali je do{lo i do nekoliko po`ara 

Vatrogasci imali 
pune ruke posla

Okolina Pljevalja puna
dima od po`ara 

Pljevlja - Nekoliko suna~nih dana polovinom
februara, pokazalo je koliko je jedan broj Pljevlja-
ka nemaran i neoprezan prilikom paljenja vatre.
Samo za jedan dan Slu`ba za{tite i spa{avanja
imala je {est intervencija na ga{enju po`ara. Ve}i-
na po`ara se desila u okolini grada. Gorela je tra-
va i nisko rastinje, te na vi{e lokacija ugro`avala
imovinu gra|ana.

Prema izvje{taju Slu`be za{tite, prvu inter-
venciju vatrogasci su imali su na brdu Glavica,

ispod starog puta prema Manastiru „Sv. Troji-
ca“. Goreli su trava i nisko rastinje, ugro`avaju-
}i ku}e mje{tana i ~etinarsku {umu u blizini.
Dva pripadnika slu`be su koriste}i naprtnja~e
sprije~ili {irenje i ugasili po`ar. Pripadnici Slu-
`be su intervenisali i u Jugovu gdje je gorela tra-
va, nisko rastinje i kleke na velikoj povr{ini. Po-
`ar je bio zahvatio seosko groblje i prijetio da
ugrozi kapelu i ku}e Vrane{a. Intervenisala je
ekipa sa jednim vozilom i po`ar je u potpuno-

sti uga{en. Po`ara i intervencija je bilo i u Potr-
lici, izme|u puteva prema Dajevi}a Hanu i Kre-
jinom vrelu, u @idovi}ima. Svi po`ari su uspje-
{no i na vrijeme uga{eni i pored ~esto neblago-
vremenih dojava te nisu izazvali materijalne
{tete na imovini gra|ana. Iz Slu`be za{tite i spa-
{avanja apeluju na gra|ane da budu izuzetno
pa`ljivi prilikom ~i{}enja livada i paljenja vatri
kako ne bi do{lo do po`ara, materijalnih {teta i
ugro`avanja ljudskih `ivota. J. D. 

Nova Varo{ - Op{tinski ve}nici su
uz manje korekcije usvojili predlog
nadle`ne op{tinske komisije za oce-
nu ovogodi{njih projekata u oblasti
sporta, po kojem su bud`etska sred-
stva u ukupnom iznosu od 22 milio-
na dinara raspore|ena na devet klu-
bova i Sportski savez Nove Varo{i. U
„paketu“ su u skladu sa novim za-
konskim propisima izglasani i pravil-
nici o kategorizaciji sportskih klubo-
va i odobravanju i finansiranju pro-
grama kojima se ostvaruju potrebe i
interesi gra|ana u ovoj oblasti, a TSC
„Zlatar“ dobio je „zeleno svetlo“ za
pokretanje procedure za izradu stra-
tegije razvoja turizma u narednih de-
setak godina.

Na predlo`enu raspodelu bud`et-
skog „kola~a“ namenjenog sportu ~la-
novi Op{tinskog ve}a nisu imali goto-

vo nikakve zamerke, a predsedniku
op{tine Radosavu Vasiljevi}u data je
saglasnost da u {to skorijem roku pot-
pi{e ugovore sa lokalnim sportskim
klubovima. Sportski savez Nove Va-
ro{i }e za svoj rad i aktivnosti dobiti iz
gradske kase 4,4 miliona dinara (20
posto), Rukometni i Fudbalski klub
}e finansijski biti podr`ani sa po
4.389.000 dinara (19,95), a Ko{arka-
{ki sa 4.378.000 dinara (19,90). Za
Odbojka{ki klub opredeljena su sred-
stva od 1.375.000 dinara (6,25 proce-
nata), Planinarsko-smu~arsko dru-
{tvo 880.000 (4,00) koliko }e dobiti i
doma}i [ahovski klub. Karatisti mo-
gu da ra~unaju na 616.000 dinara (2,8
odsto) kik-bokseri na 429.000 (1,95),
a stonoteniseri na 264.000 (1,20). 

Na Ve}u je istaknuto da je proce-
dura vezana za raspodelu sredstava

ispo{tovana i usagla{ena sa novim
Zakonom o sportu, u kome se, izme-
|u ostalog, predvi|a da nijedan klub
ne mo`e dobiti vi{e od 20 odsto od
ukupnog lokalnog bud`eta namenje-
nog sportu. Osim sportskim, ve}nici
se se bavili i temama vezanim za tu-
rizam. Tako je jednoglasno podr`an
zahtev TSC „Zlatar“ kojim se ovoj
ustanovi daje saglasnost za pokreta-
nje procedure za izradu Programa
razvoja turizma za period 2018-2027.
Ve}nici su, ina~e, negodovali {to od
~elnika Ve}a i pojedinih slu`bi, usta-
nova i javnih preduze}a ne dobijaju
povratne informacije i odgovore na
pitanja koja su postavljali tokom
prethodnih zasedanja. Pitali su, po-
red ostalog o zdravstvenoj za{titi se-
oskog stanovni{tva, vodovodnoj i
putnoj infrastrukturi. R. P.

Ku}e za Rome 
Bijelo Polje - Predsjednik opštine Bije-
lo Polje Aleksandar @uri} razgovarao
je nedavno sa predsjednikom Rom-
skog savjeta Isenom Ga{ijem, pred-
sjednikom Romske zajednice Isme-
tom Selimovi}om, sekretarkom Rom-
skog savjeta Anom Popovi} o izgradnji
stambenih jedinica za romsku popula-
ciju i pokretanje kancelarije za pitanje
Roma. Predsjednik @uri} je kazao da je
lokacija za izgradnju stambenog objek-
ta na zaobilaznici i da }e biti lamelnog
tipa gradnje, te da }e izgradnja krenu-
ti ove godine. „U saradnji sa biv{om
ministarkom rada Zoricom Kova~evi}
dogovorili smo realizaciju ovog projek-
ta. Mi smo ve} bili uradili jedan obje-
kat za Rome, me|utim on po kapacite-
tima i po tradicionalnom na~inu ̀ ivo-
ta Roma nije bio dovoljan za adekva-
tan `ivot. Mi smo svakodnevno u ko-
munikaciji sa predstavnicima romske
populacije i gledamo da na dnevnom
nivou, bez ikakvih barijera, rje{avamo
teku}e probleme. Tako|e, pohvalio bih
inicijativu romskog naroda“, kazao je
predsjednik @uri}. C. D.

Novovaro{ki ve}nici usvojili predlog raspodele op{tinskog „kola~a“ za sport

Za devet klubova i 
sportski savez 22 miliona


